
Folketingets Boligudvalg

Dato: 18. januar 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 11. december 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 117 (BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 117:

” Ministeren bedes redegøre for, hvor mange ledige forældre, der er aktive-

rede som natteravne, jf. regeringens strategi mod ghettoisering fra 2004? 

Herunder hvilke erfaringer ministeren har fået hermed?”

Svar:

Integrationsministeren har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til :

” I sin strategi mod ghettoisering opfordrede regeringen kommunerne til at 

tilbyde ledige forældre blandt indvandrere og flygtninge i de udsatte boligom-

råder, der skønnes at være særligt motiverende og egnede, aktivering som 

natteravne i det område, hvor de selv bor. Der blev ikke i den forbindelse 

indført en afrapporteringspligt for kommunerne.

Det kan oplyses, at Integrationsministeriet i perioden 2004-05 støttede Nat-

teravnenes Landssekretariat med 1 mio. kr. bl.a. for, at Landssekretariatet 

aktivt opsøgte kommuner med henblik på at etablere aktiveringstilbud som 

natteravnføl fortrinsvis i ghettoområder. Integrationsministeriet har ikke op-

lysninger om, hvor mange forældre der på baggrund af initiativet fik tilbud 

som natteravne, men der blev bl.a. etableret to nye foreninger i København 

(Kgs. Enghave og Urbanplanen) med flere medlemmer med anden etnisk 

baggrund end dansk, og én i Trige ved Århus.”
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